
 
 

 

ZAPISNIK SKUPŠČINE ZDRUŽENJA SPLOŠNIH KNJIŽNIC,                                      

 

ki je bila v torek, 30. januarja 2024, ob 10. uri v Dolenjskih toplicah. 

 

 

Dnevni red skupščine:  

 

1. Izvolitev delovnega predsedstva. 

2. Vsebinski in finančni načrt ZSK za leto 2024. 

3. Razno. 

 

 

AD 1 

Predsednica ZSK Vesna Horžen je pozdravila navzoče, nato pa predlagala delovno 

predsedstvo v naslednji sestavi:  

 

Matej Strgaršek, predsednik 

Matej Jazbinšek, član 

Marinka Kenk Tomazin, članica  

 

Matjaž Eržen, zapisnikar 

 

Člani skupščine na predlog niso imeli pripomb in so ga soglasno potrdili. Vodenje skupščine 

je prevzel predsednik delovnega predsedstva Matej Strgaršek.  

 

Navzočih je bilo 50 direktorjev. 

 

AD 2 

Predsednik delovnega predsedstva Matej Strgaršek preda besedo predsednici Združenja, da 

predstavi Vsebinski in finančni načrt ZSK za leto 2024. 

 

Poudarki iz predstavitve vsebinskega načrta: 

- načrt pripravljen v soglasju z novim predsednikom Združenja, 

- novi člani UO in NO od 19.9.2023, 

- ZSK intenzivno sodeluje z nacionalno koordinacijo OOK, 

- delo organov in delovnih teles je določeno s Statutom, 

- srce delovanja so različne delovne skupine in komisije  Združenja, 

- delo predsednika in UO ZSK v letu 2023, (sodelovanje z NUK, JAK, sodelovanje z 

IZUM, sodelovanje z MK, NSKD, organizacija izobraževanj, predlaganje kandidatov 

za nagrade, spremljanje sprememb zakonodaje, pomoč članicam Združenje, 

nastopanje v medijih, srečanja strokovnih delavcev …). 

- delovne komisije in skupine (v 2024 – 13 delovnih skupin in komisij – nekatere že 

delujejo, na novo je oblikovana delovna skupina  za pripravo podlag za izvedbo analiz 

in raziskav ter oblikovanje izhodišč za merjenje in vrednotenje). 



Vsebinski načrt dela ZSK za leto 2024 je priloga tega zapisnika.  

 

Predlogi in pripombe članov skupščine na vsebinski plan: 

- nova komisija za pripravo smernic pomeni podvajanje dela in dodatne stroške.  

Članica skupščine sprašuje, zakaj tega ne dela NUK?   

Predsednica odgovarja: gre za projekt, v katerem bo raziskavo ob sodelovanju članov 

delovne skupine izvedel zunanji izvajalec, financer pa je MK. Raziskava je del 

Strategije ZSK 2022 – 2027. NUK-u ZSK ne more naložiti, katere aktivnosti naj 

izvaja na podlagi strateškega dokumenta za splošne knjižnice, ki je bil oblikovan v 

okviru ZSK.  

- Pripomba članice ZSK na delovanje skupine za prireditve: priredtve so del programa 

splošnih knjižnic in kot takšne upravičene in utemeljene.  

Predsednica odgovarja: če vsebinsko prireditev  spada v  naše poslanstvo, je taka 

prireditev upravičena, v nasprotnem primeru, če je s poslanstvom knjižnice ni mogoče 

povezati, je lahko to problematično. Knjižnica je javni prostor, kjer lahko izvajajo 

dogodke tudi drugi akterji pod svojim imenom (najem prostora) in ni nujno oziroma ni 

dobro, da knjižnica vse prireditve poveže s s vojim imenom, To je napačno sporočilo 

javnostim.  Vsaka knjižnica pa sevda sama odloča o prireditvah, ki se jih izvaja.  

Dokument naj bi bil nezavezujoč in bo zgolj pripomoček. Za vzorec si lahko 

ogledamo podoben dokument, ki ga že ima MKL, 

- Predlog članice skupščine: delo delovnih skupin večkrat predstaviti ostalim članom. 

Odgovor predsednice: predlog je zelo smiselen in se upošteva.    

 

Predstavitev finančnega načrta 2024 (finančni načrt je priloga zapisnika) : 

 

Predsednica iz finančnega načrta izpostavi največjo spremembo, to je povečanje članarine za 

knjižnice za leto 2024: 

- sredstva, ki jih dobiva Združenje z naslova članarin, bo potrebno povečati, ker je 

članarina enaka že 12 let in po 12 letih sredstva ne zadoščajo več za redno delo. 

Ministrstvo za kulturo Združenju namenja le projektna sredstva. 

Predlog spremenjene letne članarine za 2024 po skupinah knjižnic (od II. do IV. skupine):  

 1.500 eur = 1.800 eur (OOK);  

 1.200 eur = 1.400 eur ;  

 900 eur = 1.050 eur, 

 

Razprava, ki je potekala v zvezi s tem predlogom:  

 

- Pripombe članice ZSK: prihodek ZSK iz naslova letne članarine se zviša za  12.000 

EUR . ZSK ima ostanek finančnih sredstev iz prejšnjih let 30.000 eur, vprašanje je, 

zakaj se za potrebe delovanja ZSK namesto zvišanja članarine ne porabi teh sredstev.   

 

Odgovor predsednice: glavnina te rezerve se bo v letu 2024 porabila za odpravnino ob 

upokojitvi predsednice ter poravnavo vseh drugih pravic iz delovnega razmerja, ki 

predsednici pripadajo po pogodbi o zaposlitvi.  Ostanek sredstev pa je namenjen 

nemotenemu delovanju ZSK v začetku poslovnega leta, ko še ni načrtovanih 

prihodkov od članarin in  iz Mzk   

 

Ostale pripombe članice ZSK  glede finančnega načrta:  

- Vprašanje članice ZSK glede postavke v finančnem načrtu: 7.000 eur – šola za 

knjižnični management – koliko knjižnic ima srednji management, kaj če ga nimajo?  

 



Odgovor predsednice: načrtovanih 7.000 EUR predstavlja prihodek od kotizacij za 

izobraževanje knjižničnega menedžmenta, sredstva za to izobraževanje v višini 8.000 

EUR pa prispeva tudi Mzk. Vsaka knjižnica/vsak direktor ima nekoga, ki ga v času 

njegove odsotnosti  nadomešča – ta oseba predstavlja srednji management in je  

smiselno, da dobi dodatna znanja. Da je srednjega menedžmenta veliko, kaže podatek, 

da se je zadnjega izobraževanja za zaposlene, ki opravljajo (tudi) te naloge, udeležilo 

40 slušateljev. Izobraževanje, ki se načrtuje v okviru ZSK, bo srednjemu 

menedžmentu namenjen le deloma, večinoma bo namenjen direktorjem.  

- Vprašanje s strani članice ZSK: plan izkazuje neuravnoteženost prihodkov in 

odhodkov, odhodki so nižji od prihodkov.  

Odgovor predsednice:  Združenje ni javni sektor in lahko tako načrtuje.  

 

 

Predsednica pojasni načrtovana sredstva za splošne stroške delovanje ZSK in projekta:  

 

- splošni stroški delovanja so skoraj enaki kot v letu 2023 – dražje računovodstvo, 

nakup opreme (nov računalnik, telefon za novega predsednika) 

- stroški za projekte – prvič lahko upoštevamo tudi sredstva Mzk, saj so bila sredstva s 

strani Mzk dodeljena že ob pozivu v letu 2023. 

 

Na predlagani finančni načrt ni bilo dodatnih vprašanj. 

 

Po zaključku predstavitve in razprave je delovni predsednik Vsebinski in finančni načrta za 

leto 2024 dal na glasovanje: 

 

Vsebinski del:  

Za: 48 

Proti 1 

Vzdržan 1 

 

Finančni načrt: 

Za: 48 

Proti: 1 

Vzdržan: 1 

 

AD 3 
Predsednica poroča o aktualnih zadevah: 

 

1. Informacija o srečanju UO in NO ZSK z Beletrino glede pogodbe za Biblos v letu 

2024: 

glede predlaganega poslovnega modela za 2024 s strani Beletrine je skupščina ZSK 10. 1. 

2024 potrdila že decembra sprejeto odločitev, da  poslovni model ostane enak kot v letu 2023. 

Beletrina tega ne sprejme, kar utemelji z naslednji argumenti:  sistem raste, več je 

uporabnikov, več je gradiva, ne morejo se ravnati po sredstvih na sedanji način, da prejmejo 

iz naslova uporabnine le toliko, kolikor knjižnice kupijo knjig, kar je  nezanesljiv način 

financiranja vzdrževanja platforme Biblos,  Na sestanku z UO in NO ZSK je bilo z Beletrino 

dogovorjeno, da se bodo  do 29. 1. ZSK sporočili njihovo odločitev. Do skupščine še nismo 

prejeli njihovega odgovora. 

 

 

2. Ponudba CTK – iz uporabe so umaknili  30 novejših računalnikov (2-3 leta) ki bi jih 

razdelili med splošne knjižnice. Zato bo v letu 2024 potrebno določiti merila za 



delitev, kar bo opravila skupina sistemskih administratorjev, ki bo tudi pregledala 

računalnike. Knjižnice pa pošljejo svoj interes za te računalnike na naslov ZSK.  

 

3. Člani predlagajo, da ZSK pošlje na Ministrstvo za digitalno preobrazbo pobudo, da se  

pri razdeljevanju 13.000 računalnikov upošteva tudi splošne knjižnice.  

 

4. Predsednica ZSK Vesna Horžen seznani skupščino, da je 29.1. podpisnici njene 

pogodbe dr. Teji Zorko in UO ter NO ZSK poslala odpoved delovnega razmerja  z 

delovnega mesta predsednice ZSK. Delovno razmerje preneha z dnem 30.4.2024, z 

dnem 1. 5. nastopi mandat novi predsednik ZSK Matej Strgaršek.  

 

5. Artur Lipovž seznani navzoče s težavami potujočih knjižnic, ker ne dobijo voznikov 

bibliobusov. Njihova plača, ki je v skladu z našo zakonodajo in Pravilniki je prenizka. 

Potrebno bo najti rešitev. Pojasnilo predsednice ZSK: že leta 2022 je bilo na Mzk 

poslano pismo podpore predlogu sindikata Glosa o spremembi Kolektivne pogodbe za 

javni sektor in dodatku za delo na bibliobusu. Predlog Glose takrat ni bil upoštevan.   

  

 

 

 

Seja se je zaključila ob 11.10. 

 

Overovateljici zapisnika: 

Urša Emeršič 

Sonja Žakelj 

 

 

 

Zapisal: Matjaž Eržen                                                                          Škofja Loka, 02. 02. 2024  

 


